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پرونده تخلفات احمدی نژاد در ایستگاه رسیدگی
احمدی نژاد احضار شد اما نیامد

سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری، در توضیح به » با سازش، دست دادن، 
کوتاه آمدن و خوش و بش کردن مشکلات کشور حل می شود« گفت:» منظور 

من به وزیر امور خارجه نبود.«

به هیچ عنوان منظورم ظریف نبود
حجت الاســلام محسنی اژه ای که پیشــتر گفته بود با دست دادن مشکلات 
کشور حل نمی شود، بیان اظهار داشت:» منظور من خطاب به فردی که شما 
گفتید نبوده اســت. آنچه که گفته ام این بوده که نفوذ دشــمن و همکاری که با 
دشمن می شود از دو طریق است که یکی جاسوس اصطلاحی نامیده می شود، 
یعنی فردی که مســتمری بگیر اســت و اخبــار طبقه بندی شــده را به صورت 
مکتوب و غیرمکتوب در اختیار دشمن قرار می دهد و دشمن از آن طریق به ما 
لطمه می زند. من به هیچ عنوان و هیچ وقت وزیر امور خارجه و شخص خاصی 

مدنظرم نبوده است.«
وی ادامه داد:» عده دیگر افرادی هســتند که بســتری را فراهم می  کنند ولی 
جاسوس اصطلاحی نیستند، ولی در خیلی از موارد ضررشان بیشتر از دسته اول 
است. آنها کسانی هستند که مستمری  بگیر نیستند اما کاملًا در جهت رسیدن 
دشــمن به هدفش، او را همراهی می  کنند. این افراد کســانی  اند که سعی می  
کنند قدرت دشمن را به رخ دولت بکشند و قدرت او را بزرگ جلوه دهند تا مردم 
خودشــان را از این طریق بترسانند. کسانی که ســعی دارند دشمنی دشمن را 
کمرنگ کنند و می  گویند که آمریکا اینقدر هم بد نیست و شیطان بزرگ نیست و 
این کشور یک زمانی شیطان بزرگ بوده. ما نباید از یاد ببریم که آمریکا از کودتای 
28 مرداد تا امروز چه کارهایی در مورد ایران کرده حتی قبل از انقلاب. خیلی از 

افراد سعی دارند که جنایت های دشمن را بپوشانند.«

شکایت احمدی نژاد از جهانگیری در دادسرا مطرح است
محســنی اژه ای همچنین در بخش دیگری از کنفرانس مطبوعاتی با اشاره به 
شکایت احمدی نژاد از جهانگیری افزود:» این شکایت در دادسرا مطرح است و 
روند خود را طی می  کند؛ به طور طبیعی از کسانی که در این پرونده مطرح هستند 
دعوت می شود یا آن ها احضار می شوند تا پاسخ بدهند و اینکه آیا پاسخ داده اند 
یا نه از این موضوع خبر ندارم. مواردی را که مطرح کرده اند هر کدام یک عنوان 
اتهامــی دارد؛ زیرا یک عنوان مطرح نکرده اند. اما پرونده آقای احمدی نژاد که 

طی آن به دادگاه احضار شد و نیامد، همچنان باز و در حال رسیدگی است.«

قانون رسیدگی به اموال مسئولان نهایی نشده است
 اخیرا طرحی به تصویب رسید که براســاس آن اموال مسئولان مورد رسیدگی 
واقع می شود. ســخنگوی قوه قضائیه در خصوص این که آیا بانکی اطلاعاتی 
برای این قانون تشکیل می شود یا خیر، گفت:» این قانون هنوز نهایی نشده و 
تا زمانی که نهایی نشود قوه قضائیه در مورد آن تکلیفی ندارد. فعلًا این قانون در 
صحن مجمع تشخیص مصلحت نظام است و پس از نهایی شدن قوه قضائیه 
در مورد آن وظایفی بر عهده دارد.« اژه ای همچنین با اشــاره به تصرفات زمین 
ها و زمین خواری، بیان کرد:» تصرفاتی که مربوط به زمین ها است شامل چند 

دسته است. در برخی از دولت ها تصمیماتی اتخاذ می شود و زمین هایی را برای 
کاربری مشخص در اختیار افراد قرار می دهند و در دولت دیگر این تصمیمات 
غلط عنوان می شود که این موضوع زمین خواری محسوب نمی شود. اگر افرادی 
تحــت عنوانی زمینی را برای پرورش ماهی و ... گرفته باشــند و به وظایف خود 
عمل نکنند طبیعتاً باید زمین ها از آنها گرفته شود، البته دسته دیگری هم وجود 
دارد که مورد اختلاف اســت مبنی بر اینکه چه کســی به آنها مجوز می دهد. آیا 

دهیار یا شورای شهر می تواند مجوز ساخت دهد یا خیر.«
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به ســوال» طبق برخی اخبار گویی برخی از 
زندانیان به زندان بزرگ تهران که فاقد امکانات اولیه است منتقل شدند آیا این 
موضوع صحت دارد؟«، عنوان کرد:» زندان بزرگ ظرفیت خوبی دارد و تلاش 
می شــود که با کمک دولت این زندان هر چه زودتر تکمیل و تجهیز شــود تا از 
ظرفیت آن استفاده شود. اما چون بودجه لازم برای تجهیز همه بخش های آن 

فراهم نشده بخشــی از آن تجهیز شده است و به میزانی که این زندان تجهیز 
شــده از آن برای نگهداری زندانیان استفاده شــده و امیدواریم که در شش 

ماهه دوم سال طی مساعدت دولت هر چه زودتر این زندان تجهیز شود.«

شعبه ویژه رسیدگی به منا تشکیل شده است
غلامحسین محسنی اژه ای از چگونگی پیگیری نهادها و ارگان های نظام 

در مــورد فاجعه منا خبر داد و بیان کرد:» این فاجعه که روز عید ســعید قربان 
اتفاق افتاد، جنایت بزرگ و حادثه ای غم انگیز بود و بدیهی اســت جمهوری 

اســلامی ایران و خانواده های مصیبت دیده نمی تواننــد از این غم بگذرند. به 
همین منظور دادستانی کل کشور در حال بررسی موضوع است تا اگر خانواده 
های قربانیان این فاجعه نیز شکایتی داشته باشند، اقداماتی صورت گیرد که در 
این راستا تمهیداتی در دادگستری تهران اندیشیده شده تا خانواده های قربانیان 
شکایت خود را اعلام کنند. ما انتظار داریم جوامع بین المللی و کسانی که مدعی 

دفاع از حقوق بشر هستند اقدام موثری در این زمینه داشته باشند.«
وی افزود:» تا کنون افراد زیادی برای رســیدگی به موضوع مراجعه نکرده اند 
زیرا همچنان تعدادی از حجاج برنگشته و تعدادی از زائران ایرانی نیز شناسایی 

نشده و مفقود هستن. این مصیبت بزرگ هنوز فرصت شکایت به آنها نداده 
اما تعدادی، شکایت خود را بصورت تلفنی اعلام و تعداد کمی نیز بصورت 

کتبی شکایت کرده اند و قابل پیش بینی است که افرادی مراجعه خواهند 
کرد. قوه قضاییــه، دولت و وزارت امور خارجــه در تعقیب مقصران این 

قضیه)آل سعود( هســتند که قرار است به همین منظور هم افزایی با 
سایر کشورهای اسلامی داشته باشند.«

حکم جیسون رضاییان صادر شده است
جیسون رضاییان، زندانی ایرانی-آمریکایی است 

که بیش از یک سال در بازداشت موقت به سر 
می برد. سخنگوی قوه قضائیه از صدور حکم 
این زندانی امنیتی خبر داد و گفت:» حکم این 

پرونده صادر شده که البته قابل اعتراض است 

و هنوز فرصت مدت زمان اعتراض به پایان نرسیده است. تا 20 روز بعد از ابلاغ 
حکم، حق اعتراض وجود دارد که دادگاه منتظر می ماند اما اگر اعتراض نکردند 
حکم قطعی می شود و در غیر این صورت در مرحله تجدیدنظر مورد رسیدگی قرار 

می گیرد. اطلاع ندارم دادگاه حکم را ابلاغ کرده است یا نه.«
محسنی اژه ای در خصوص علنی یا غیر علنی بودن ادامه جلسات دادگاه متهم 
نفتی، بابک زنجانی تصریح کرد:» علنی برگزار شــدن یا نشــدن به تشخیص 
دادگاه است و در ابتدای رسیدگی به پرونده قانون تعیین کرده که علنی باشد یا نه. 
تطبیق آن برعهده ریاست دادگاه است و ممکن است به تشخیص رییس دادگاه 
برخی جلسات پرونده علنی و بخشی دیگر غیرعلنی باشد. تاکنون چیزی مبنی 
بر غیرعلنی بودن رسیدگی از ناحیه دادگاه اعلام 
نشــده و از این به بعــد، مرحله دفاعیات 
متهم و وکلای اوســت و اگر احیانا 
رسیدگی غیرعلنی باشد، دادگاه 
اعــلام مــی کنــد.« تاکنون 
دو جلســه از جلســات بابک 
زنجانــی، با دســتور قاضی 
صلواتی به صورت علنی و با 
حضور خبرنگاران برگزار شد.

امنیت ایران حاصل وحدت همه اقوام آن است
وزیر اطلاعات گفت: امنیت پایدار در جمهوری اسلامی حاصل رهبری بی بدیل رهبر معظم انقلاب و وحدت و همدلی همه اقوام در این کشور است. حجت الاسلام سیدمحمود علوی روز یکشنبه 
در همایش تجلی وحدت علمای شــیعه و اهل ســنت هرمزگان در بندرعباس، با اشــاره با اینکه وزارت اطلاعات با همه شهروندان براســاس تعامل رفتار می کند تاکید کرد که همه مردم از حقوق 
شهروندی برخوردارند. علوی تصریح کرد که وزارت اطلاعات خدمتگزار همه مردم است و ضمن جلوگیری از تفرقه و اختلاف به دنبال وحدت و برادری در جامعه است. به گفته او امروز مستکبران 

بر جوامع اســلامی سلطه پیدا کرده و مسلمانان را به اختلاف دچار کرده اند که باید در چنین موقعیتی بیش از همیشه هوشیارانه عمل کنیم. وزیر اطلاعات همچنین تاکید کرد که وزارت اطلاعات 
در پیوند با نیروهای مســلح و دستگاه های سیاسی، بازوی قدرتمند امنیت برای همه اقوام اســت و از آنان طرفداری می کند و از سوی دیگر در نهایت قدرت و صلابت با دشمنان مقابله 

می کند. علوی درمورد فاجعه منا نیز گفت حاکمان ســعودی به جای همدردی که می توانســت منجر به کاهش رنج این مصیبت شود، با ســهل انگاری به گونه ای عمل کردند که 
می توان رنج این فاجعه را به جنایت تعبیر کرد.

نمایندگانی داریم که تجارت آهن می کنند
حســین کمالی دبیر کل حزب اسلامی کار 
گفــت: »در مجلــس بار ها شــاهد بوده ایم 
نماینده  مجلس پشت صندلی خود نشسته 
و با تلفن معاملات آهن و... انجام می دهد.« 
وی افزود: »به افرادی نیاز داریم که وقتی به 
مجلس راه می  یابند به فکر خودشان نباشند 

و به دنبال این نباشــند که مجلس را مرکز قدرتی بــرای تجارت و معاملات 
خود قرار دهند.«

دبیر کل حزب اســلامی کار با اشــاره به نمایدگانی کــه در مجلس دلالی 
می کنند، خاطرنشــان کرد: »نه اینکه شــغل آنان تجارت باشد، به سبب 
موقعیتی که به دست آوردند به اطلاعات و ارتباطاتی دسترسی پیدا کرده 
که از آن در جهت منافع اقتصادی خودشــان یا اطرافیانشــان اســتفاده 

می  کنند.«

اصرار به بازگرداندن پیکر حجاج وجهی ندارد
آیت الله وحیدخراســانی با اشاره به فاجعه 
منا گفت: »خوب اســت که جان باختگان 
حادثــه منا در مکه یا مدینه مدفون شــوند 
و اصرار بــه بازگردانــدن پیکرهای مطهر 

وجهی ندارد.«
ایــن مرجــع تقلیــد با بیــان اینکه کســانی 

که در مســیر الی الله و در ســرزمین وحــی و در حال احرام جــان خود را از 
دســت بدهند دارای جایگاه والایی هســتند، اظهار داشــت: »این سخن 
و تعبیــر نص صریــح قرآن کریــم اســت و تعبیر بــه کار برده شــده درباره 
ضیوف الرحمــن بهت انگیز اســت. حجاجی کــه در ســرزمین وحی جان 
باختند مقامــی دارند که قابل درک و وصف نیســت و کســانی کــه در این 
 واقعه جان باختند مهاجر الی الله بودند و پاداش گفته شــده وعده نیســت، 

ضمانت است.«

شان عارف بالاتر از این حرف هاست
عضو شــورای سیاســت گذاری انتخاباتی 
ی  را شــو «  : گفــت ن  ح طلبــا صلا ا
سیاست گذاری باید به آقای عارف پیشنهاد 
ریاست را ارائه دهند، نه اینکه خودش تصمیم 
بگیرد.« پیشتر علی محمد غریبانی، رئیس 
دوره ای شورای هماهنگی جبهه اصلاحات 

بیان کرده بود: »ما خوشحال می شــویم که آقای عارف خود را برای ریاست 
شورای سیاست گذاری انتخابات نامزد کند.« علی صوفی در واکنش به این 
حرف اظهار داشت: » این شورا باید به آقای عارف پیشنهاد ریاست ارائه دهد. 
شأن آقای دکتر عارف بالاتر از این حرف  هاســت که بخواهد کاندیدا شود.« 
عضو شــورای راهبردی اصلاح طلبان در خصوص حضــور یا عدم حضور 
عارف در جلسه شورای سیاست  گذاری انتخاباتی اصلاح  طلبان خاطر نشان 
کرد: »آقای عارف طبعا در جلسه شورای سیاست  گذاری شرکت می   کنند.«

جنگ و بمباران راه حل 
اساسی نیست

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار رئیس 
مجلس سنای لهستان، شــرایط جدید پس از اجرایی 
شــدن برجام را بــرای ایران و مجموعــه غرب، مثبت 
ارزیابی کرد و گفت: اگر مانع بزرگی که طی این سال ها 
به بهانه های سیاسی و تبلیغات منفی صهیونیست ها در 
مسیر همکاری ایران و اروپا ایجاد شده، برطرف شود، 
ظرفیت ها برای توسعه همکاری ها زیاد است. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه سخنان خود 
با توجه به مجموعه بحران هایی که دامن بشریت را در 
اوکراین، سوریه، یمن، بخش هایی از آفریقا و جاهای 
دیگر دنیا گرفته اســت، تاکید کرد که راه حل همه این 
مشکلات با توجه به مســائل انسان دوستانه، مذاکره 
و گفت وگو اســت. وی تصریح کــرد: هرچند جنگ و 
بمباران شاید بتواند بعضی از مسائل را به تأخیر بیندازد و 
مقطعی حل کند، اما نمی تواند یک راه حل اساسی باشد.

آوارگان برای اروپا بحران نیست
هاشمی رفسنجانی، در پاسخ به اظهارات رئیس مجلس 
لهســتان که موج جدید ورود آوارگان بــه اروپا را بحران 
خوانده بود، گفت: شما که یک مجموعه ۳0کشوری 
هســتید، چگونه وقتی با این مهاجران مواجه شده اید 
که هنوز به یک میلیون هم نرسیده است، آن را بحران 
می خوانید، در حالی که در کشــور مــا، حتی زمانی که 
درگیر جنگ تحمیلی بودیم، بیش از سه میلیون آواره 

از افغانســتان و عراق زندگی می کردند. رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، مهاجرت ۱20هزار لهستانی 
در زمان جنگ جهانی دوم به ایران را نمونه ای دیگر از 
ســعه صدر مردم ایران در پذیرش آوارگان توصیف کرد 
و تاکید کرد که جامعه  جهانی از مجموعه کشــورهای 
اروپایی که ادعای حقوق بشــری نیز دارند، انتظار دارد 
که به آوارگانی که آوارگی آنان نتیجه سیاست های غلط 
غرب و دیکتاتورها در طول ســالیان اخیر اســت، نگاه 

مهربانانه تری داشته باشند.

تصمیم ایران بر تحول روابط خود با اروپا
آیت الله هاشمی رفسنجانی با بیان این نکته که »کشور 
لهســتان از جوانی برای ما از جهاتی جالب بود و پس از 
جنگ دوم جهانی جمع زیادی از لهستانی ها در ایران 
بودند«، گفت: علی رغم عدم قطع روابط دو کشــور در 
فراز و فرودها، روابط سیاســی و اقتصادی در شأن دو 
ملت نبوده، اما نشــان از احترام متقابل داشت و کمتر 
گرفتار حاشیه سازی ها شده است. وی لهستان را یکی 
از کشورهای مارکسیستی پیشــتاز در حرکت به سوی 
آزادی دانست و تصریح کرد که لهستان اولین کشوری 
بود که توانست پوســته های ضخیم تمرکزگرایی را به 
عنوان شیوه ی مرسوم مارکسیســتی بشکند. وی در 
بخش پایانی سخنان خود بر تصمیم ایران برای تحول 
در روابــط خویش با اروپا تأکید کــرد و خطاب به هیئت 
پارلمانی لهستان، تاکید کرد که ایران هیچ محدودیتی 
برای گسترش روابط با کشور لهستان در همه زمینه ها 
ندارد و مسئولین این کشور باید برای ادامه همکاری ها 

و ارتقای آن، نیازسنجی و برنامه ریزی کنند.

جماران نوشت:» تروریست ها منتظر اقدام تلافی جویانه سپاه باشند«
سردار سرتیپ محسن کاظمینی درباره اینکه سپاه پاسداران چه واکنشی نسبت به شهادت سردار همدانی نشان خواهد داد، اظهار کرد: در 

چند روز آینده منتظر خبر اقدام تلافی جویانه سپاه بر علیه تروریست های تکفیری باشید. 

 598 نوشت:» راستی آزمایی پایبندی دولت یازدهم در حراست منافع ملی ایران«
دولت اوباما اخیرا به طور خصوصی  به دولت های خارجی که برای سرمایه گزاری در بازار و در نفت ایران تمایل نشان داده اند و همچنین به 

بانک های آمریکایی هشدار داده است فعلا برای تعامل اقتصادی با ایران عجله نکنند.

 دولت بهار نوشت:» در ترکیه چه می گذرد«
انفجارهای مهیب در آنکارا  نشان می  دهد که آسیای جنوب غربی که مرکز تحولات بنیادی جهان معاصر شده و طی پنج سال اخیر به 

شدت گرفتار موجی از خشونت  های داخلی و خارجی بوده، به مرحله حساسی رسیده است.

 ایسنا نوشت:» ارسال پیامک تهدید آمیز به نمایندگان«
بعد از تحصن برخی جلوی مجلس در خصوص برجام شاهد ارسال پیامک های هدایت شده ای به نمایندگان بودیم که در آن با اظهار 
نگرانی از نمایندگان خواسته شده بود به برجام رای ندهند. در این تماس  ها  به دنبال این بودند که نمایندگان را وادار به جهت گیری کنند.

 نامه نیوز نوشت:» بستن شمشیر از رو برای حفظ کرسی های سبز پارلمان«
دلواپسان می دانند که مردم با امید تغییر به روحانی رای دادند. آنها به دنبال این هستند تا انتخابات مجلس دیوار اعتماد بین روحانی و مردم 

را خراب کنند و با دلسرد کردن مردم ، پیروزی خود را در انتخابات مجلس دهم قطعی کنند.

عکس روزسایت نگار

امروز بررسی کلیات 
طرح اجرای برجام در 
مجلس شورای اسلامی 
با حاشیه هایی همراه 
بود که با رای نمایندگان 
تصویب شد. رسایی یکی 
از مخالفان جدی تصویب 
این طرح بود.

خبرنامه


